



ຄວາມຄືບໜ້າໃນການປະຕິບັດ ຂອງໜ່ວຍງານນະໂຍບາຍດ້ານເງິນຕາ



ທ່ານ ມຸດທະໄຊ ສິວິໄລ ຮອງຜູ້ວ່າການທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ (ທຫລ), ຫົວໜ້າໜ່ວຍງານນະໂຍບາຍດ້ານເງິນຕາ ໄດ້ລາຍງານຄວາມຄືບໜ້າໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຂອງໜ່ວຍງານນະໂຍບາຍດ້ານເງິນຕາ, ຄະນະສະເພາະກິດດ້ານເສດຖະກິດ ຕໍ່ທ່ານ ສອນໄຊ ສີພັນດອນ ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ, ຫົວໜ້າຄະນະສະເພາະກິດດ້ານເສດຖະກິດເມື່ອບໍ່ດົນມານີ້ໂດຍປະຕິບັດຕາມຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການແບ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຄະນະຕິດຕາມຜົນກະທົບ ແລະ ຜັນຂະຫຍາຍມາດຕະການດ້ານເສດຖະກິດເພື່ອແກ້ໄຂຜົນກະທົບຂອງການລະບາດພະຍາດ COVID-19 ສະບັບເລກທີ 001/ສພກ, ລົງວັນທີ 08 ເມສາ 2020; ໜ່ວຍງານນະໂຍບາຍດ້ານເງິນຕາ, ໄດ້ດໍາເນີນການປະຊຸມປຶກສາຫາລືກັນເພື່ອແບ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບພາຍໃນໜ່ວຍງານ ແລະ ຕິດຕາມຄວາມຄືບໜ້າຂອງວຽກງານທີ່ໄດ້ຮັບມອບໝາຍມີຜົນສໍາເລັດເປັນກ້າວໆ.

ທຫລ ໄດ້ປະກາດນໍາໃຊ້ຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍນະໂຍບາຍສິນເຊື່ອເພື່ອແກ້ໄຂຜົນກະທົບຈາກສະພາບການລະບາດຂອງພະຍາດ COVID-19 ສະບັບເລກທີ 238/ທຫລ, ລົງວັນທີ 26 ມີນາ 2020 ເພື່ອແກ້ໄຂຜົນກະທົບຈາກການລະບາດຂອງພະຍາດດັ່ງກ່າວເປັນບ່ອນອີງໃຫ້ແກ່ທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນຜ່ອນຜັນຕໍ່ລູກໜີ້ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຄື: (1) ການເລື່ອນເວລາຊໍາລະໜີ້ທັງຕົ້ນທຶນ ແລະ ດອກເບ້ຍ, (2) ການປັບຫຼຸດອັດຕາດອກເບ້ຍ ແລະ ຄ່າທໍານຽມໃຫ້ລູກໜີ້ຂອງຕົນບິນຜື້ນຖານການປຶກສາຫາລືເພື່ອຮ່ວມກັນແກ້ໄຂ, (3) ການສະໜອງເງິນກູ້ບ້ວງໃໝ່ໃຫ້ແກ່ລູກໜີ້ ແລະ ຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກພະຍາດດັ່ງກ່າວເພື່ອຜື້ນຜູ້ການຜະລິດ ແລະ

(4) ບັບປຸງໂຄງສ້າງເງິນກູ້ຄືນໃໝ່ໃຫ້ແກ່ລູກໜີ້ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບໂດຍກຳນົດອາຍຸສັນຍາ ຫຼື ງວດຊຳລະຕົ້ນທຶນ ແລະ ດອກເບ້ຍຄືນໃໝ່ ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບຄວາມສາມາດຂອງລູກໜີ້. ໃນນີ້, ໃຫ້ມີໄລຍະປອດໜີ້ຕົ້ນທຶນ ແລະ ດອກເບ້ຍເປັນເວລາ 1 ປີ ຫຼື ຕາມການຕົກລົງລະຫວ່າງເຈົ້າໜີ້ແລະລູກໜີ້. ຄຽງຄູ່ກັນນີ້ທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນໃດທີ່ປະຕິບັດມາດຕະການ, ນະໂຍບາຍທີ່ ທຫລ ກຳນົດໄວ້ແມ່ນໄດ້ຮັບການຍົກເວັ້ນການປະຕິບັດຕາມຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການຊັ້ນໜີ້ ແລະ ການຫັກເງິນແຮໜີ້ທີ່ຖືກຈັດຊັ້ນຂອງ ທຫລ (ສະບັບເລກທີ 512/ທຫລ, ລົງວັນທີ 29 ມິຖຸນາ 2018) ແລະ ສະຖາບັນການເງິນ (ເລກທີ 02/ທຫລ, ລົງວັນທີ 04 ກຸມພາ 2015).

ຜ່ານການຕິດຕາມ ແລະ ປະເມີນຜົນກະທົບຂອງການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດ COVID-19 ຕໍ່ກັບຂະແໜງເງິນຕາ, ສະຖາບັນການເງິນ ແລະ ຜູ້ປະກອບການເຫັນວ່າ: ທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນຈຳນວນໜຶ່ງ ໄດ້ມີນະໂຍບາຍຜ່ອນຜັນໃຫ້ແກ່ລູກຄ້າ, ແຕ່ກໍ່ຍັງມີຈຳນວນໜຶ່ງກຳລັງຢູ່ໃນຂັ້ນຕອນຄົ້ນຄວ້າດຳເນີນການ. ໃນວັນທີ 20 ມີນາ 2020 ທຫລ ໄດ້ມີການດັດປັບເຄື່ອງມືນະໂຍບາຍເງິນຕາໂດຍສະເພາະໄດ້ຫຼຸດອັດຕາສ່ວນເງິນແຮຝາກບັງຄັບທີ່ເປັນສະກຸນເງິນກີບລົງຈາກ 5% ມາເປັນ 4% ແລະ ສະກຸນເງິນຕາຕ່າງປະເທດລົງຈາກ 10% ເປັນ 8% ເຊິ່ງໃຫ້ທະນາຄານທຸລະກິດໄດ້ມີແຫຼ່ງທຶນຫຼາຍຂຶ້ນໃນການສະໜອງສິນເຊື້ອເພື່ອຊຸກຍູ້ຂະແໜງການເສດຖະກິດທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ ແລະ ໃນວັນທີ 30 ມີນາ 2020 ທຫລ ໄດ້ປັບຫຼຸດອັດຕາດອກເບ້ຍຜື້ນຖານຂອງທຫລ ລົງ 1% ທັງ 3 ໄລຍະເວລາຄື: ໄລຍະບໍ່ເກີນ 7 ວັນຈາກ 4% ມາເປັນ 3% ຕໍ່ປີ, ໄລຍະ 7-14 ວັນຈາກ 5% ມາເປັນ 4% ຕໍ່ປີ ແລະ ໄລຍະເກີນ 14 ວັນ-1 ປີຈາກ 10% ມາເປັນ 9% ຕໍ່ປີ) ແລະ ພ້ອມດຽວນັ້ນ, ກໍ່ສົມທົບຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກວດກາຂໍ້ມູນເພື່ອດຳເນີນການອວ່າຍໜີ້ຕາມການຕົກລົງຂອງລັດຖະບານ.

ທ່ານຫົວໜ້າໜ່ວຍງານນະໂຍບາຍດ້ານເງິນຕາໄດ້ໃຫ້ຮູ້ກ່ຽວກັບການຊຸກຍູ້ຕິດຕາມການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກອງທຶນ SME ຊຶ່ງທຫລ ໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕາມແຈ້ງການຂອງຫ້ອງວ່າການສຳນັກງານນາຍົກສະບັບເລກທີ 967/ທສນຍ, ລົງວັນທີ 27/06/2018 ອະນຸມັດໃຫ້ ທຫລ ສະໜອງທຶນ 200 ຕື້ກີບ ເພື່ອສະໜັບສະໜູນ SME; ໃນນີ້, ໄດ້ແບ່ງອອກເປັນ 2 ງວດໆລະ 100 ຕື້ກີບ. ໃນງວດທຳອິດທຫລ ສະໜອງ 100 ຕື້ກີບໃຫ້ກອງທຶນ SME, ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ແລະ ກອງທຶນປ່ອຍກູ້ໃຫ້ທະນາຄານທຸລະກິດ 4 ແຫ່ງ ເພື່ອປ່ອຍສິນເຊື້ອໃຫ້ແກ່ SME ໃນອັດຕາດອກເບ້ຍຕໍ່າບໍ່ເກີນ 3% ໂດຍຈະສຸມໃສ່ 4 ຂະແໜງການ ຕົ້ນຕໍຄື: 1) ປູກຝັງ ແລະ ລ້ຽງສັດ, 2) ປຸງແຕ່ງກະສິກຳ, 3) ຫັດຖະກຳ ແລະ 4) ທ່ອງທ່ຽວ . ໃນໄລຍະທີ່ມີການແຜ່ລະບາດພະຍາດໂຄວິດ-19, ກອງທຶນສິ່ງເສີມ SME ອອກແຈ້ງການໃຫ້ 4 ທະນາຄານ ສຸມໃສ່ປ່ອຍເງິນກູ້ໃຫ້ຂະແໜງການຜະລິດກະສິກຳເປັນສິນຄ້າກ່ອນ ເຊັ່ນ: ຂະແໜງປູກຝັງ-ລ້ຽງສັດ ແລະ ຂະແໜງການປຸງແຕ່ງກະສິກຳຊຶ່ງມາຮອດປະຈຸບັນມີ SME ຈຳນວນໜຶ່ງທີ່ປະສານກັບທະນາຄານແລ້ວ, ແຕ່ທະນາຄານບໍ່ສາມາດລົງປະເມີນລູກຄ້າໄດ້ເທື່ອ . ມາຮອດປະຈຸບັນກຳລັງກະກຽມເບີກຖອນເງິນງວດທີ 2 ເພີ່ມ ຈຳນວນ 100 ຕື້ກີບ ເພື່ອສືບຕໍ່ປ່ອຍກູ້ໃຫ້ SME ໂດຍຈະເລັ່ງໃສ່ວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ ແລະ ຈຸນລະວິສາຫະກິດໃຫ້ຫຼາຍຂຶ້ນ.

ສຳລັບວຽກກອງທຶນເງິນກູ້ທະນາຄານພັດທະນາແຫ່ງຊາດຈີນ ກໍ່ໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດສັນຍາເງິນກູ້ບ້ວງ 100 ລ້ານໂດລາສະຫະລັດທີ່ໄດ້ລົງນາມໄປໃນຄັ້ງວັນທີ 9 ກໍລະກົດ 2019, ທຫລ ໄດ້ເປັນເຈົ້າການດຳເນີນການກະກຽມຄວາມພ້ອມເພື່ອຂໍອະນຸມັດຂໍເບີກຖອນເງິນກູ້ບ້ວງດັ່ງກ່າວເປັນຕົ້ນໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມວິຊາການເຜີຍແຜ່ວຽກງານກອງທຶນເງິນກູ້ທະນາຄານພັດທະນາແຫ່ງຊາດຈີນໃຫ້ແກ່ທະນາຄານທຸລະກິດ, ຄັດເລືອກເອົາບັນດາທະນາຄານທຸລະກິດໃນ ສປປ ລາວ ທີ່ຄົບເຖື້ອນໄຂມາດຖານ ແລະ ມີເຈດຈຳນົງເຂົ້າຮ່ວມໂຄງການເງິນກູ້ດັ່ງກ່າວພ້ອມລົງນາມບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈລະຫວ່າງ ທຫລ ແລະ ທະນາຄານທຸລະກິດໄດ້ທັງໝົດ 12 ແຫ່ງ. ມາຮອດປະຈຸບັນ ບັນດາທະນາຄານທຸລະກິດດັ່ງກ່າວໄດ້ສັງລວມຂໍ້ມູນລູກຄ້າ SMEs ເບື້ອງຕົ້ນມາຍັງ ທຫລ ເພື່ອກະກຽມຖອນເງິນກູ້ບ້ວງ 100 ລ້ານໂດລາບ້ວງທຳອິດຊຶ່ງມີທັງໝົດ 7 ທະນາຄານ 23 ລູກຄ້າທີ່ທະນາຄານທຸລະກິດເຫັນວ່າສອດຄ່ອງຕາມເປົ້າໝາຍ ແລະ ຄົບເຖື້ອນໄຂມາດຖານລວມເປັນວົງເງິນຂໍ້ກູ້ຢືມທັງໝົດ 371 ຕື້ກີບ ຫຼື ເທົ່າກັບ 41,91 ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ.

ປະຈຸບັນ, ທຫລ ກຳລັງທົບທວນຄືນເງື່ອນໄຂການເຂົ້າຮ່ວມໂຄງການຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ຫົວໜ່ວຍ SME ໃຫ້ມີຄວາມເໝາະສົມກັບສະພາບຄວາມເປັນຈິງຂອງ ສປປ ລາວ ແລະ ມີແຜນທີ່ຈະປຶກສາຫາລືກັບຄະນະຮັບຜິດຊອບໂຄງການຂອງທະນາຄານພັດທະນາຈີນຄືນໃນທ້າຍເດືອນເມສານີ້.

ກ່ຽວກັບຂັ້ນຕອນການດຳເນີນໂດຍສະພາອຸດສະຫະກຳ ແລະ ການຄ້າແຫ່ງຊາດໄດ້ຈັດຕັ້ງຄະນະກຳມະການເພື່ອຄົ້ນຄວ້າ, ສຳຫຼວດ, ເກັບກຳສະຖິຕິຂອງຜົນກະທົບຈາກການແຜ່ລະບາດພະຍາດ COVID-19 ໃນ ສປປ ລາວ ຈາກ 160 ບໍລິສັດ ແລະ ຜູ້ປະກອບການ (ເປັນການສຳຫຼວດຜ່ານລະບົບອອນລາຍໃນເວລາ 3 ວັນຈາກຕົ້ນເດືອນເມສາ 2020 ທີ່ຜ່ານມາ) ເພື່ອເປັນແນວທາງການແກ້ໄຂດ້ານສະພາບຄ່ອງ, ຫຼຸດຜ່ອນການປິດປ່ອຍພະນັກງານ ແລະ ຫຼີກເວັ້ນການປິດກິດຈະການ ຊຶ່ງຜົນສຳຫຼວດເບື້ອງຕົ້ນຊີ້ໃຫ້ເຫັນວ່າ 52% ໃນ 160 ບໍລິສັດຈະໄດ້ປິດກິດຈະການພາຍໃນ 3 ເດືອນຂ້າງໜ້າ, ຫຼາຍກວ່າ 30% ກຳລັງຄິດລັ່ງເລວ່າຈະປິດກິດຈະການ ຫຼື ບໍ່ປິດ ແລະ ມີພຽງ 5% ທີ່ຈະສືບຕໍ່ດຳເນີນກິດຈະການ. ການຄົ້ນຄວ້າເບື້ອງຕົ້ນສາມາດແບ່ງອອກເປັນ 2 ໄລຍະທີ່ຈະໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກວິກິດການຄື: 1) ໄລຍະລະບາດຄາດວ່າໃຊ້ເວລາ 6–12 ເດືອນ ແລະ 2) ໄລຍະຝື້ນຝູ ຄາດວ່າໃຊ້ເວລາ 18–24 ເດືອນ. ປະຈຸບັນ ຄະນະສະເພາະກິດຂອງສະພາອຸດສະຫະກຳ ແລະ ການຄ້າກຳລັງເລັ່ງສັງລວມລາຍງານຜົນກະທົບ ແລະ ຜົນການສຳຫຼວດຜົນກະທົບໃຫ້ສຳເລັດ ພາຍໃນທ້າຍເດືອນ ເມສາ 2020.

ທ່ານ ພຸດທະໄຊ ສີວິໄລ ໄດ້ແຈ້ງແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າ ຈະສືບຕໍ່ຕິດຕາມເກັບກຳຂໍ້ມູນ ແລະ ປະເມີນຜົນກະທົບຂອງການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດ COVID-19 ຕໍ່ກັບຂະແໜງເງິນຕາ, ສະຖາບັນການເງິນແລະຜູ້ປະກອບການໂດຍການຄົ້ນຄວ້າຊອກຫາຂໍ້ມູນໃນໄລຍະລະບາດຂອງພະຍາດທີ່ມີຜົນກະທົບທາງກົງ ແລະ ທາງອ້ອມຕໍ່ກັບຜູ້ປະກອບການບໍ່ວ່າຈະເປັນລູກຄ້າທີ່ໄດ້ກູ້ຢືມເງິນຈາກທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ລູກຄ້າທີ່ນຳໃຊ້ແຫຼ່ງທຶນຕົນເອງໃນການດຳເນີນທຸລະກິດ. ພ້ອມທັງ, ລົງເລິກເບິ່ງຂະແໜງການໃດທີ່ເປັນບຸລິມະສິດຕ້ອງໄດ້ຄົ້ນຄວ້າສ້າງນະໂຍບາຍທີ່ຈະແຈ້ງແລະຊັດເຈນ; ສືບຕໍ່ຕິດຕາມການຜັນຂະຫຍາຍນະໂຍບາຍຜ່ອນຜັນໂດຍການຊຸກຍູ້ທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນປະຕິບັດນະໂຍບາຍຜ່ອນຜັນໃຫ້ແກ່ລູກຄ້າເງິນກູ້ຕາມຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍນະໂຍບາຍສິນເຊື່ອເພື່ອແກ້ໄຂຜົນກະທົບຈາກສະພາບການລະບາດຂອງພະຍາດ (COVID-19) ສະບັບເລກທີ 238/ ທຫລ. ລົງວັນທີ 26 ມີນາ 2020 ຕາມຄວາມເໝາະສົມໂດຍຈັດກອງປະຊຸມເພື່ອທົບທວນການປະຕິບັດນະໂຍບາຍດັ່ງກ່າວ. ພ້ອມທັງຈະຄົ້ນຄວ້າກ່ຽວກັບການອອກນະໂຍບາຍ ແລະ ມາດຕະການທີ່ເປັນເອກະພາບກັນໃຫ້ແກ່ບັນດາສະຖາບັນການເງິນຕ່າງໆເຊັ່ນ: ບໍລິສັດໃຫ້ເຊົ່າຊື້, ບໍລິສັດຂາຍລົດທີ່ສະເໜີໃຫ້ເລື່ອນໄລຍະການຊຳລະຜ່ອນລົດອອກໄປອີກ ແລະ ອື່ນໆ; ສືບຕໍ່ດຳເນີນການກວດກາໃຫ້ສຳເລັດການອ່ວຍຫນ້າສາມແຈເພື່ອຂໍອະນຸມັດໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ; ຮັກສາສະເຫຼຍລະພາບດ້ານເງິນຕາແຫ່ງຊາດຂອງ ທຫລ: ຈະສືບຕໍ່ນຳໃຊ້ນະໂຍບາຍອັດຕາແລກປ່ຽນຕາມກົນໄກຕະຫຼາດທີ່ມີການຄຸ້ມຄອງຂອງລັດເປັນເຄື່ອງມືຫຼັກໃນການຮັກສາສະເຫຼຍລະພາບເງິນຕາແຫ່ງຊາດ, ສູ້ຊິນດັດສິມເງິນຕາຕ່າງປະເທດໂດຍສະເພາະການນຳເຂົ້ານຳມັນເຊື້ອໄຟໃຫ້ພຽງພໍ; ໄປຄຽງຄູ່ກັບການຊຸກຍູ້ໃຫ້ທະນາຄານທຸລະກິດນຳໃຊ້ເຄື່ອງມືປ້ອງກັນຄວາມສ່ຽງດ້ານອັດຕາແລກປ່ຽນກັບລູກຄ້າທີ່ມີການເຮັດທຸລະກິດກັບຕ່າງປະເທດໃຫ້ຫຼາຍຂຶ້ນ, ສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມາດຕະການກະຕຸ້ນເສດຖະກິດດ້ວຍການສະໜັບສະໜູນແຫຼ່ງທຶນໃຫ້ທະນາຄານທຸລະກິດເພື່ອປ່ອຍກູ້ໃຫ້ຈຸນລະວິສາຫະກິດ, SME ລວມທັງບໍລິສັດທີ່ມີທ່າແຮງດ້ານການສົ່ງອອກ ແລະ ມີຕະຫຼາດຮອງຮັບທີ່ແນ່ນອນ;

ສຳລັບວຽກກອງທຶນເງິນກູ້ທະນາຄານພັດທະນາແຫ່ງຊາດຈີນ, ທຫລ ຈະເລັ່ງທົບທວນຄືນບັນດາມາດຖານເງື່ອນໄຂທີ່ໄດ້ກຳນົດໃນສັນຍາເງິນກູ້ໃຫ້ແທດເໝາະ ເພື່ອໃຫ້ທະນາຄານທຸລະກິດ, ຫົວໜ່ວຍ SME ສາມາດເຂົ້າຮ່ວມໂຄງການ; ສະເພາະວຽກງານກອງທຶນສົ່ງເສີມ SME ທຫລ ສືບຕໍ່ຕິດຕາມການປ່ອຍກູ້ເງິນບ້ວງທຳອິດ 100 ຕື້ກີບໃຫ້ 4 ທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ໄດ້ເຊັນສັນຍາກັບກອງທຶນສົ່ງເສີມ SME ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ຫຼີກລ່ຽງບໍ່ໃຫ້ມີໜີ້ເສຍ (NPL) ເກີດຂຶ້ນສູງ; ພ້ອມນີ້, ຈະສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າກະກຽມສະໜອງເງິນກູ້ບ້ວງທີສອງ 100 ຕື້ກີບໃຫ້ແກ່ກອງທຶນສົ່ງເສີມ SME ຕາມຄວາມເໝາະສົມ; ສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າຈັດຫາແຫຼ່ງທຶນເພື່ອຝື້ນຝູສົ່ງເສີມການຜະລິດ; ສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າບັນດານະໂຍບາຍ ແລະ ມາດຕະການທີ່ເໝາະສົມເພື່ອແກ້ໄຂຜົນກະທົບຂອງພະຍາດ COVID-19.

ຂ່າວ: ຣັດສະໝີ ດວງສັດຈະ

ແລກປ່ຽນເງິນຕາຊະຊາຍ ຜິດລະບຽບກິດໝາຍບ້ານເມືອງ